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Kommunfullmäktige  
________________________________________________________________________                       
 

_________________________________________________________________________________ 

 

BEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Beslutsorgan: Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum:    2016-12-14 

                                                   Anslags uppsättande:     2016-12-21 

Anslags nedtagande:    2017-01-12 

Protokollet förvaras på kommunkontoret 

 

Underskrift ________________________________ 
 

Plats och tid        Furåsen, Färgelanda, onsdag 2016-12-14, kl. 18.00 – 23.10 

 

Beslutande          24 ordinarie ledamöter och 4 tjänstgörande ersättare, totalt 

28 beslutande Se närvarolistan spå sid 2 och 3 

 

Övriga deltagare Marianne Martinsson, sekreterare 

   Fredrik Sivula, sekreterare   

  

     

Allmänheten representeras av 7 personer. 

     

Utses att justera Linda Jansson (M) och Håkan Gusteus (L)  

   

       

       

    Paragrafer   §§ 170 - 195 

   

 

Underskrifter   

 

Ordförande_____________________________________________________________ 

                 Kerstin Fredriksson (S)                           

 

 

Justerande______________________________________________________________ 

  Linda Jansson (M)               Håkan Gusteus (L) 

   

             

 

Sekreterare____________________________________________________________

                     Marianne Martinsson 
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Närvarolista mandatperioden 2014-2018 

Kommunfullmäktige 2016-12-14 

 
Beslutande Närv Frånv

(ord. ledam. och tjänstg. ersättare)

För Moderata samlingspartiet

1 Linda Jansson (M) N

2 Per Krokström  (M) N

3 Christina Svedberg (M) N

För Centerpartiet

1 Tobias Bernhardsson ( C ) fr o m § 178 N

Leif Söderquist t o m KS § 177 N

2 Thor-Björn Jakobsson ( C ) F

Maino Svensson N

3 Elisabeth Örn ( C ) N

4 Marion Pelli ( C ) N

5 Karin Snapp (C) N

6 Gullbritt Johansson (C) F

Birgitta Mehamedi Örn N

7 Ann Blomberg (C) N

För Liberalerna

1 Kenneth Carlsson (L) N

2 Håkan Gusteus (L) N

För Kristdemokraterna

1 Peter Johansson (KD) N

2 Karl Erik Segersax (KD) N

För Socialdemokraterna

1 Kerstin Fredriksson (S) N

2 Ulla Börjesson (S) N

3 Peter Höög (S) N

4 Lars Karlsson (S) N

5 Eva-Lena Johansson (S) N
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Forts Närvarolista mandatperioden 2014-2018 

Kommunfullmäktige 2016-12-14 

Beslutande Närv Frånv

(ord. ledam. och tjänstg. ersättare)

Fortsättning Socialdemokraterna

6 Rune Månsson (S) N

7 Eva Nör (S) F

Håkan Ekman N

8 Tommy Larsson (S) N

9 Edgardo Varas (S) fr o m § 176 N

Maj Lise Hällgren t o m § 175 N

10 Kent Carlsson (S) N

11 Urban Henriksson (S) N

För Vänsterpartiet

1 R. Ingemar Eriksson (V) F

Inger Bäcker N

För Sverigedemokraterna

1 Jörgen Andersson (SD) N

2 Patrik Rydström (SD) N

3 Jan Sohl (SD) F

Summa

Närvarande ersättare. Ersättares tjänstgöring 

vid jäv anges i resp  § 

Tomas Andersson (M)

Bengt Svedberg (M)

Olle Hagström (L)

Maj-Lise Hällgren (S) fr o m  § 176

Ove Quick (S)  
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KF § 170 

Godkännande av kungörelsen 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna kungörelsen. 
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KF § 171 

Allmänhetens frågestund. 

 

Kommunstyrelsens ordförande svarar på allmänhetens frågor 

 

om samtalsklimatet på sammanträden  

om vilka åtgärder som vidtagits för att förbättra samtalstonen 

om ljud- och bildsändningar (live-sändningar) från kommunfullmäktiges sammanträden 

om taxor för vatten  m m 

 

Överenskommelsen med polisen välkomnas. 

 

Kommunfullmäktige tillönskas en god jul och gott nytt år.  
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KF § 172 

Anmälan av nya interpellationer 

 

Inga nya interpellationer har lämnats in. 
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KF § 173  Dnr 2016-874 

Enkel fråga från Elisabet Örn (C) gällande insynsskydd i duschutrymmena i 

omklädningsrummen på Valboskolan 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas. 

 

Den besvaras av kommunstyrelsens ordförande. 

 

I debatten görs 2 inlägg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

a.a. 
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KF § 174  Dnr 2016-889 

Motion från Tobias Bernhardsson (C) och Ann Blomberg (C) angående nya 

riktlinjer för enskilda avlopp 

 

Ordföranden meddelar att motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunstyrelsens presidium + motion 

Kommunchefen för att utse handläggare + motion 
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KF § 175  Dnr 2015-283 

Förslag till Vision för Färgelanda kommun – Beredning 2 redovisar  

 

Beredningsledaren, Eva-Lena Johansson (S) informerar om beredning 2:s  arbete med sitt 

uppdrag att upprätta ett förslag till långsiktig vision, 2030. Enligt uppdragsbeskrivningen 

ska förslaget göra att människor trivs att bo och leva i kommunen.  

 

Ordföranden meddelar att förslaget kommer att lämnas på remiss till de politiska 

partierna med representation i kommunfullmäktige och att kommunstyrelsen kommer att 

vara mottagare av synpunkterna. Kommunstyrelsen har att, efter att ha tagit del av 

partiernas eventuella åsikter, bearbeta förslaget och överlämna det till 

kommunfullmäktige för slutligt ställningstagande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunsekr för remiss till partierna inkl. förslaget. 
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KF § 176  Dnr 2015-678 

Svar på motion om att Starta verksamhet där flera alternativ för barnomsorg  

på andra tider än dagtid ingår (Per Krokström (M)) 

(Bordlagt ärende från kommunfullmäktiges sammanträde 2016-11-16, § 166) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. I kommunens Mål och 

resursplan för 2017-2019 har kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också 

fortsätta att utveckla barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov 

som finns.” 

 

Reservation 

Per Krokström (M), Linda Jansson (M) och Christina Svedberg (M) 

reserverar sig mot beslutet. 

 

Yrkanden 

 

Ulla Börjesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag det vill säga att 

motionen avslås med hänvisning till mål och resursplanen.  

 

Peter Johansson (KD) yrkar bifall till motionen. Birgitta Mehamedi Örn (C), 

Per Krokström (M), Patrik Rydström (SD), Leif Söderqvist (C) och Jörgen 

Andersson (SD) instämmer i yrkandet. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att Ulla Börjessons (S) yrkande om avslag 

på motionen ställs mot Peter Johanssons (KD) med fleras yrkande om bifall. 

 

Efter ställda propositioner finner ordföranden att kommunfullmäktige 

beslutar att bifalla Ulla Börjessons (S) yrkande att avslå motionen 

 

Omröstning begärs 

 

Voteringsproposition 

 

Ja- röst för Ulla Börjessons (S) yrkande 

Nej- röst för Peters Johanssons (KD) med fleras yrkande 
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Forts KF § 176 

 

Omröstningsresultat 

14 ja-röster 

Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Ulla Börjesson (S), Peter Höög 

(S), Lars Karlsson (S), Eva-Lena Johansson (S), Rune Månsson (S), Håkan 

Ekman (S), Tommy Larsson (S), Edgardo Varas (S), Kent Carlsson (S), 

Urban Henriksson (S), Inger Bäcker (V) och Kerstin Fredriksson (S). 

 

14 nej - röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M),   

Leif Söderquist (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion Pelli 

(C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg (C), 

Peter Johansson (KD), Karl Erik Segersax (KD), Jörgen Andersson (SD) 

och Patrik Rydström (SD) 

 

Med ordförandens utslagsröst beslutar kommunfullmäktige att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

 

Ärendebeskrivning 

 

Per Krokström (M) har i en motion föreslagit att kommunfullmäktige 

beslutar ”att istället för att öppna en ny ”nattisavdelning” centralt i 

Färgelanda snarast startar verksamhet där flera andra alternativ för 

barnomsorg på andra tider än dagtid ingår.” 

 

Kommunstyrelsen har 2016-03-23, § 92 beslutat att en utredning av 

förskolans verksamhet ska genomföras på ett förutsättningslöst och allsidigt 

sätt i hela kommunen. Utredning ska ledas av en styrgrupp bestående av 

förtroendevalda. 

 

I kommunens Mål och resursplan för 2017-2019 har kommunfullmäktige 

uttalat att ”Vi skall också fortsätta att utveckla barnomsorg på obekväm 

arbetstid utifrån de behov som finns.” 
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Forts KF § 176 

 

Beslutsunderlag 
 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 87 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-10-26, § 234. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2016-11-16, § 166. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Barn- och utbildningschefen 

a.a. 
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KF § 177  Dnr 2015-679 

Svar på motion om Flexibel barnomsorg i hela kommunen (Tobias Bernhardsson (C)) 

(Bordlagt ärende från kommunfullmäktiges sammanträde 2016-11-16, § 167) 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad vad gäller den 

”flexibla barnomsorgen”. I kommunens Mål och resursplan för 2017-2019 

har kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också fortsätta att utveckla 

barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov som finns.” 

Kommunstyrelsen har också tillsatt en arbetsgrupp med företrädare för 

samtliga partier med uppgift att utreda den framtida strukturen för förskolan.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen i den del som avser 

investeringsstopp för konceptet ”nattis”. De pengar som hittills anvisats i 

budgeten är driftsanslag. I Mål och resursplanen för 2017-2019 finns 17 

mnkr anvisade för en ny förskola i södra kommundelen utan specificering. 

 

Reservation 

Leif Söderquist (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion Pelli 

(C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C) och Ann Blomberg (C) 

reserverar sig mot beslutet 

 

Yrkanden 

 

Birgitta Mehamedi Örn (C) och Per Krokström (M) yrkar bifall till 

motionen.  

 

Ulla Börjesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad vad gäller den 

”flexibla barnomsorgen”. I kommunens Mål och resursplan för 2017-2019 

har kommunfullmäktige uttalat att ”Vi skall också fortsätta att utveckla 

barnomsorg på obekväm arbetstid utifrån de behov som finns.” 

Kommunstyrelsen har också tillsatt en arbetsgrupp med företrädare för 

samtliga partier med uppgift att utreda den framtida strukturen för förskolan.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen i den del som avser 

investeringsstopp för konceptet ”nattis”. De pengar som hittills anvisats i 

budgeten är driftsanslag. I Mål och resursplanen för 2017-2019 finns 17 

mnkr anvisade för en ny förskola i södra kommundelen utan specificering. 
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Forts KF § 177 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att Ulla Börjessons (S) och Birgitta 

Mehamedi Örns (C) ställs under proposition. Efter ställda propositioner 

finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar enligt Ulla Börjessons 

(S) yrkande. 

 

Omröstning begärs 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande voteringsproposition 

Ja-röst för Ullas Börjessons (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 

förslag 

Nej- röst för bifall till motionen.  

 

Omröstningsresultat 

 

14 ja-röster 

Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Ulla Börjesson (S), Peter Höög 

(S), Lars Karlsson (S), Eva-Lena Johansson (S), Rune Månsson (S), Håkan 

Ekman (S), Tommy Larsson (S), Edgardo Varas (S), Kent Carlsson (S), 

Urban Henriksson (S), Inger Bäcker (V) och Kerstin Fredriksson (S). 

 

14 nej - röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M),   

Leif Söderquist (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion Pelli 

(C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg (C), 

Peter Johansson (KD), Karl Erik Segersax (KD), Jörgen Andersson (SD) 

och Patrik Rydström (SD) 

 

Med ordförandens utslagsröst beslutar kommunfullmäktige att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 
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Forts KF § 177 

 

Ärendebeskrivning 

 

Tobias Bernhardsson (C) har i en motion föreslagit ”att kommunfullmäktige 

tillkännager sin mening för kommunstyrelsen i linje med denna motion. Att  

flexibel barnomsorg skall uppnås med ett ”hela kommunens”-perspektiv, 

dvs. med mer flexibla öppettider vid samtliga förskolor samt att som 

komplement tillhandahålla annan pedagogisk omsorg för övernattning vid 

behov.” 

 

”Att investeringar i kommunens förskolor för det så kallade konceptet 

”nattis” stoppas.” 

 

Kommunstyrelsen har 2016-03-23, KS § 92, beslutat att en utredning ska 

genomföras över hela kommunens förskoleverksamhet. 

Utredningsuppdraget ska genomföras på ett förutsättningslöst och allsidigt 

sätt. Fokus ska vara att visa på långsiktiga, alternativa lösningar för att 

åstadkomma så hög pedagogisk kvalitet som möjligt i verksamheten. 

 

En annan arbetsgrupp arbetar parallellt med gruppen som har fokus på 

förskolan. Den arbetsgruppen arbetar med skolresultaten. Under hand har 

framkommit att resultatet från förskolearbetsgruppen ska överlämnas till 

”skolresultat-gruppen” och ingå i den gruppens fortsatta arbete.  

 

Beslutsunderlag 
 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse daterad 2016-10-10 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 88 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-10-26, § 235. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2016-11-16, § 167. 

  

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Barn- och utbildningschefen 

a.a. 
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KF § 178  Dnr 2015-400 

Svar på motion om Utredning av servicepunkter på landsbygd  
(Tobias Bernhardsson (C)) 

(Bordlagt ärende från kommunfullmäktiges sammanträde 2016-11-16, § 168) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till att kommunen 

redan har ingått i ett projekt som bland annat uppmuntrar samordnade 

servicelösningar för att behålla och utveckla den kommersiella och 

offentliga servicen, ett samarbete mellan Dalslandskommunerna med 

Västra Götalandsregionen som huvudman. (Projektstart 2016-03-01.) 

Under projektarbetet har ingen lokal aktör förklarat sig intresserad av att 

åta sig uppdraget. 

 

Reservation 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion 

Pelli (C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C) och Ann Blomberg 

(C) reserverar sig mot beslutet. 

 

Yrkanden 

 

Elisabeth Örn (C) yrkar bifall till motionen. I yrkandet instämmer Tobias 

Bernhardsson (C) och Patrik Rydström (SD). 

 

Ulla Börjesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå 

motionen. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att Ulla Börjessons (S) yrkande om avslag 

på motionen ställs mot Elisabeth Örns (C) med fleras yrkande om bifall till 

motionen.   

 

Efter ställda propositioner finner ordföranden att kommunfullmäktige 

beslutar att bifalla Ulla Börjessons (S) yrkande att avslå motionen 

 

Omröstning begärs 
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Forts KF § 178 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande voteringsproposition 

 

Ja- röst för Ulla Börjessons (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 

förslag 

Nej- röst för Elisabeth Örns (C) med fleras yrkande om bifall till 

motionen. 

 

Omröstningsresultat 

14 ja-röster 

Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Ulla Börjesson (S), Peter Höög 

(S), Lars Karlsson (S), Eva-Lena Johansson (S), Rune Månsson (S), Håkan 

Ekman (S), Tommy Larsson (S), Edgardo Varas (S), Kent Carlsson (S), 

Urban Henriksson (S), Inger Bäcker (V) och Kerstin Fredriksson (S). 

 

14 nej - röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M),   

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion 

Pelli (C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg 

(C), Peter Johansson (KD), Karl Erik Segersax (KD), Jörgen Andersson 

(SD) och Patrik Rydström (SD) 

 

Med ordförandens utslagsröst beslutar kommunfullmäktige att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Tobias Bernhardsson (C) har i en motion föreslagit ”att Kommunstyrelsen 

får i uppdrag att utreda stöd till servicepunkterna i landsbygd i linje med 

motionens mening”. 

 

”Servicepunkter på landsbygden” är ett begrepp som myntats av 

organisationen ”Hela Sverige ska leva”. Den bygger på förutsättningen att 

det finns någon verksamhet på landsbygden att bygga servicepunkten 

kring, till exempel en lanthandel.  Tanken är att servicepunkterna ska 

komplettera och förenkla för landsbygdsbefolkningen att kunna ta del av 

samhällsservicen. 
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Forts KF § 178 

 

Kommunen har deltagit i projektet och i samband med detta haft kontakter 

med näringsidkare som bedömts möjliga som avtalsparter för 

servicepunkter. Ingen har dock tackat ja till idén. 

 

Om nya verksamheter etableras i kommunen som kan innefatta tänkbara 

servicepunkter kan frågan tas upp på nytt. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Samhällsbyggnads tjänsteutlåtande daterat 2016-10-06 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 103 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-10-26, § 236. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2016-11-16, § 168. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Näringslivssamordnaren 

a.a. 

 

 

 

 

 



                                                      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  19(45)

  

     2016-12-14 

 

 
Kommunfullmäktige  
________________________________________________________________________                       
  

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

 

KF § 179 

 

Ajournering 

 

Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet mellan kl. 19.40 -20.00. 
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KF § 180  Dnr 2016-153 

Svar på motion Livesändning, inspelning och publicering av kommunfullmäktiges  

Möte (Marion Pelli (C) och Thor-Björn Jakobsson (C)) 

(Bordlagt ärende från kommunfullmäktiges sammanträde 2016-11-16, § 169) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. Arbetet med genomförande m.m. 

kopplas till kommunstyrelsens tidigare givna uppdrag avseende digital kommunikation 

(dnr 2016/737). 

 

Yrkanden 

 

Marion Pelli (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att motionen ska bifallas. 

Per Krokström (M), Peter Johansson (KD) och Patrik Rydström (SD) instämmer i 

yrkandet. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att proposition ställs på yrkandet. Efter ställd proposition 

finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Marion Pelli (C) och Thor-Björn Jakobsson (C) har i motion föreslagit att 

kommunfullmäktige beslutar ”att kommunfullmäktiges möten på lämpligt sätt spelas in, 

livesänds och görs tillgängliga i efterhand för medborgare och intresserade”. 

 

Demokratiberedningen lämnar i sin rapport ett antal förslag på hur dialogen mellan 

invånare och politiker i Färgelanda kommun kan förbättras via digital kommunikation. 

Det gäller:  

 

• Medborgarpanel  

• Webbsändning  

• ”Fråga till politiker i kommunen”  

• Chatt med politiker.  
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Forts KF § 180 

 

 

Kommunfullmäktige har beslutat efter förslag från demokratiberedningen att uppdra till 

kommunstyrelsen att genomföra förändringar för att via digital kommunikation förbättra 

möjligheten till dialog mellan invånare och politiker i Färgelanda kommun. I uppdraget 

bör även ingå arbetet med genomförandet av inspelning/livesändning från 

kommunfullmäktiges sammanträden. 

 

Beslutsunderlag 
 

Sektor Barn- och utbildnings tjänstutlåtande daterat 2016-10-11 

Kommunstyrelsens ledningsutskotts protokoll 2016-10-17, § 93 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-10-26, § 237. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2016-11-16, § 169. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunchefen för att utse handläggare – nytt ärende 

a.a. 
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KF § 181   Dnr 2015-116 

Svar på motion, om giftfri förskola-skola och andra miljöer där barn vistas i 

kommunen (Elisabeth Örn (C))  

 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige bifaller motionen med tillägget att ekologiska varor ska prioriteras 

framför närodlade. 

 

Reservation 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion Pelli (C), 

Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C) och Ann Blomberg (C) reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Yrkande 

 

Elisabeth Örn (C) yrkar bifall till motionen. I detta yrkande instämmer Peter Johansson 

(KD), Per Krokström (M) och Patrik Rydström (SD).  

 

Tilläggsyrkande 

Per Krokström (M) yrkar att kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande tillägg: 

Ekologiska varor ska prioriteras framför närodlade. 

 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktige godkänner att proposition först ställs på Elisabeth Örn (C) med 

fleras yrkande om bifall till motionen. Därefter ställs proposition på Per Krokströms (M) 

tilläggsyrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition på yrkandet om bifall till motionen. Efter ställd 

proposition finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla densamma. 

 

Ordföranden ställer sedan proposition på Per Krokströms (M) tilläggsyrkande och finner 

att detta godkänns av fullmäktige. 

 

Omröstning begärs 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande voteringsproposition 

 

Ja-röst för bifall till tilläggsyrkandet. 

Nej-röst för att avslå tillägget. 
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Forts KF § 181 

 

Omröstningsresultat 

 

15 ja-röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M),   

Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Peter Johansson (KD), Karl 

Erik Segersax (KD). Lars Karlsson (S), Håkan Ekman (S), Tommy 

Larsson (S), Kent Carlsson (S) Jörgen Andersson (SD), Patrik Rydström 

(SD) och Kerstin Fredriksson (S), Eva-Lena Johansson (S), 

 

9 nej - röster 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion 

Pelli (C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg 

(C), Ulla Börjesson (S) och Peter Höög (S),   

 

4 ledamöter avstår från att rösta:  

Rune Månsson (S), Edgardo Varas(S) och Urban Henriksson (C) 

 

 

Ärendebeskrivning  

 

Elisabeth Örn (C) har i en motion föreslagit 

 Att kommunen ska verka för giftfria förskolor, skolor och andra miljöer där barn 

vistas. 

 Att kommunen kartlägger var i våra verksamheter giftiga ämnen kan finnas och 

tar fram en plan för att fasa ut dessa. 

 Att kommunen tar fram statistik på ekologiska produkter samt vilka varor som 

köps närodlat. 

 

Under 2015 har måltidsverksamheten köpt 21,3% ekologiska produkter.  

 

Det finns ingen officiell definition på vad som ska anses närodlat och andelen kan därför 

inte preciseras. 

 

Dagens livsmedelsavtal bygger inte på andel ekologiska varor utan på etisk upphandling, 

där fokus har lagts på livsmedlets kvalitet och djuromsorg t.ex. före/efter slakt.  

 

Inför kommande livsmedelsupphandling, som skall vara klar våren 2018, undersöks vilka 

alternativ som finns när det gäller att få produkter som är producerade inom 

Dalslandskommunernas gränser. Detta upphandlingsarbete har precis påbörjats och 

arbetet pågår under 2017/2018.  
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Forts KF § 181 

 

Ordföranden meddelar att hon ingår i den grupp förtroendevalda som kommer att delta i 

förberedelserna för upphandlingen och att hon på kommunstyrelsens sammanträde i 

januari kommer att informera kommunstyrelsen i ärendet. 

 

Alla förskolor i kommunen arbetar för en giftfri förskola. Inventering pågår och arbetet 

med handlingsplaner för utfasning är påbörjat. 

 

Beslutsunderlag 

 

Sektor barn- och utbildnings tjänsteskrivelse 2016-11-16 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 126 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 250 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunchefen för att lämna uppdrag  enl motionen–nya ärenden 

a.a. 
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KF § 182  Dnr 2016-689  

Delårsrapport 2016 för Samordningsförbundet Väst 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten och lägga den till 

handlingarna. 

 

Reservationer 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) reserverar sig mot 

beslutet 

Peter Johansson (KD) och Karl Erik Segersax (KD) reserverar sig mot beslutet.   

 

Yrkande 

 

Per Krokström (M) yrkar att kommunfullmäktige inte godkänner delårsrapporten. 

 

Tommy Larsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att godkänna 

delårsrapporten och lägga den till handlingarna 

 

Under överläggningarna godkänner kommunfullmäktige en kort ajournering. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att de båda yrkandena ställs under proposition. Efter 

ställda propositioner finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Samordningsförbundet Väst har inkommit med delårsrapport per 31 augusti 2016 samt 

prognos för helåret 2016. 

 

Den ekonomiska redovisningen visar på ett resultat på minus 4 tkr för perioden. Det 

innebär att kostnaden under perioden varit 4 tkr högre än erhållna bidrag.  

 

Förbundets kostnader uppgår till 5 749 tkr för perioden. 

 

Helårsprognosen är ett negativt resultat om 776 tkr, vilket ger ett eget kapital på 2 397 tkr 

vid årets slut.  

 

Förbundets mål och redovisning av periodens aktiviteter och insatser finns beskrivet i 

delårsrapporten.  
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Forts KF § 182 

Beslutsunderlag 

 

Kommunledningens ekonomiavdelnings tjänsteskrivelse 2016-10-21 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 116 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 257 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till  

Ekonomichefen 

Samordningsförbundet Väst 

a.a. 

 

 

 

 

 



                                                      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  27(45)

  

     2016-12-14 

 

 
Kommunfullmäktige  
________________________________________________________________________                       
  

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KF § 183  Dnr 2016-754 

Delårsrapport 2016 för Fyrbodals kommunalförbund 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten och lägga den till 

handlingarna. 

 

Reservationer 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) reserverar sig mot 

beslutet 

Peter Johansson (KD) och Karl Erik Segersax (KD) reserverar sig mot beslutet.   

Jörgen Andersson (SD) och Patrik Rydström (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Yrkande 

 

Peter Johansson (KD) yrkar att delårsrapporten inte ska godkännas. I yrkandet instämmer 

Patrik Rydström (SD) och Per Krokström (M).  

 

Ulla Börjesson (S) och Tobias Bernhardsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag att kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten och lägga den till 

handlingarna. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att yrkandena ställs under proposition. 

Efter ställda propositioner finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

 

Ärendebeskrivning 

 

Fyrbodals kommunalförbund har inkommit med delårsrapport per 30 juni 2016. 

 

Periodens resultat uppgår till -634,0 tkr, varav basverksamheten -634,0 tkr.  

 

Av fullmäktige utsedda revisorer har att bedöma om resultatet i delårsrapporten för 

perioden är förenligt med de mål direktionen beslutat. Bedömningen avser mål och 

riktlinjer som är av betydelse för en god ekonomisk hushållning, såväl finansiella som för 

verksamheten. 
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Forts KF § 183 

 

Vid revisionens granskning har särskilt iakttagits att ett balanserat resultat inte kommer 

att uppnås vid årets slut samt att det saknas redovisning av resultat mot mål. 

 

Revisorerna kan inte bedöma om resultatet i delårsrapporten är förenligt med de mål 

direktionen beslutat om då det saknas redovisning av utfallet.  

 

Beslutsunderlag 

 

Kommunledningens ekonomiavdelnings tjänsteskrivelse 2016-11-01 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 119 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 258 

 

Kommunrevisionens ordförande informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Revisionen 

Fyrbodalskommunernas kommunalförbund 

Ekonomichefen 

a.a. 
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KF § 184  Dnr 2016-856 

Delårsrapport 2016 för Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (NÄRF) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten och lägga den till 

handlingarna. 

 

Med hänsyn till bristande rapportering av måluppfyllelsen anser revisorerna att 

delårsrapporten inte fullt ut uppfyller syftet att ge direktionen och medlemmarna 

möjlighet att använda den som ett underlag för styrning, ledning och kontroll av 

verksamheten. 

 

Reservationer 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) reserverar sig mot 

beslutet 

Peter Johansson (KD) och Karl Erik Segersax (KD) reserverar sig mot beslutet.   

 

Yrkande 

 

Peter Johansson (KD och Per Krokström (M) yrkar att kommunfullmäktige beslutar att 

delårsrapporten inte godkänns. 

 

Ulla Börjesson (S) och Birgitta Mehamedi Örn (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag att godkänna delårsrapporten och lägga den till handlingarna. 

 

Tilläggsyrkande 

Birgitta Mehamedi Örn (C) yrkar att kommunfullmäktige kompletterar sitt beslut med 

tillägget 

 

”Med hänsyn till bristande rapportering av måluppfyllelsen anser revisorerna att 

delårsrapporten inte fullt ut uppfyller syftet att ge direktionen och medlemmarna 

möjlighet att använda den som ett underlag för styrning, ledning och kontroll av 

verksamheten.” 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att proposition först ställs på Ulla Börjessons (S) med 

fleras yrkande att godkänna rapporten och lägga den till handlingarna och Peter 

Johanssons (KD) med fleras yrkande om att den inte godkänns. Därefter ställs proposition 

på Birgitta Mehamedi Örns (C) tilläggsyrkande. 
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Forts KF § 184 

 

Efter ställda propositioner finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att i 

enighet med kommunstyrelsens förslag godkänna rapporten och lägga den till 

handlingarna med det av Birgitta Mehamedi Örn (C) yrkade tillägget. 

 

Under överläggningarna i ärendet görs en kort ajournering. 

 

Ärendebeskrivning 

 

NÄRF har inkommit med delårsrapport per 31 augusti 2016. 

 

Periodens resultat uppgår till 2 041 tkr inklusive sotning och 2 302 tkr exklusive sotning.  

 

Revisionen har granskat rapporten och noterar följande: 

  

”Delårsrapporten bedöms i allt väsentligt vara rättvisande och upprättad enligt god 

redovisningssed.” 

 

Beslutsunderlag 

 

Kommunledningen ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse 2016-11-28 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-29, § 136 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 259 

 

Revisionens ordförande informerar 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till  

Ekonomichefen 

Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (NÄRF) 

Revisionen  

a.a. 
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KF § 185  Dnr 2016-733  

Taxor 2017 för Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (NÄRF) 

myndighetsutövning och myndighetstillsyn 

 

Kommunsfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslaget till taxor för 2017 för NÄRF 

avseende myndighetsutövning och myndighetstillsyn. Taxan gäller fr.o.m. 2017-01-01. 

 

Reservationer 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) reserverar sig mot 

beslutet 

Peter Johansson (KD) och Karl Erik Segersax (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Jörgen Andersson (SD) och Patrik Rydström (SD) reserverar sig mot beslutet.  

 

Yrkande 

 

Per Krokström (M), Peter Johansson (KD) och Patrik Rydström (SD) yrkar att taxorna 

behålls oförändrade på 2016 års nivå under 2017. 

 

Tommy Larsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag innebärande en höjning. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunfullmäktige godkänner att proposition ställs på yrkandet om oförändrade taxor 

och kommunstyrelsens förslag.  

 

Efter ställda propositioner finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att i 

enighet med kommunstyrelsens förslag godkänna nya taxor för 

Räddningstjänstförbundets myndighetsutövning och myndighetstillsyn 

 

Ärendebeskrivning 

 

Högsta förvaltningsdomstolen (HFD) har genom beslut slagit fast att det är de ingående 

medlemskommunerna – inte kommunalförbundet – som ska fatta beslut om taxa för 

verksamheter som grundas på bemyndigande till en kommun i lag och förordning. HFD:s 

beslut innebär att det är fullmäktige i respektive medlemskommun som ska fatta beslut 

om taxor för myndighetstillsyn och myndighetsutövning för år 2017. 
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Forts KF § 185 

 

NÄRF har inkommit med förslag till taxor för 2017 avseende myndighetsutövning och 

myndighetstillsyn inom förbundets ansvarsområde. 

 

När det gäller taxor som är personalrelaterade har dessa anpassats till budgeterade 

löneökningar. Personalkostnader har räknats upp med 2,5 % dvs. med samma uppräkning 

som förbundet har tillämpat vid budgeten 2017. När det gäller taxor för tillstånd 

brandfarliga och explosiva varor har uppräkningsfaktorer anpassats till nuvarande 

förhållanden. Taxor för anslutningar och tjänster vid larmcentralen har inte räknats upp. 

 

Beslutsunderlag 

 

Kommunledningens, ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse 2016-10-21 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 117 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 260 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Ekonomichefen 

Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (NÄRF) 

a.a. 
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KF § 186  Dnr 2016-839 

Taxor 2017 för sotning och brandskyddskontroll i Färgelanda kommun  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslaget till taxor för 2017 för Norra 

Älvsborgs räddningstjänstförbunds (NÄRF) sotning och brandskyddskontroll. Taxan 

gäller fr.o.m. 2017-01-01. 

 

Reservationer 

 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion Pelli (C), 

Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C) och Ann Blomberg (C) reserverar sig mot 

beslutet. 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) reserverar sig mot 

beslutet 

Peter Johansson (KD) och Karl Erik Segersax (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Jörgen Andersson (SD) och Patrik Rydström (SD) reserverar sig mot beslutet.  

 

Yrkande 

 

Per Krokström (M), Peter Johansson (KD), Patrik Rydström (SD) och Tobias 

Bernhardsson (C) yrkar att taxorna behålls oförändrade på 2016 års nivå under 2017. 

 

Ulla Börjesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Per Krokström (M) med fleras yrkande och Ulla 

Börjessons (S) yrkande ställs under proposition. Efter ställda propositioner finner 

ordföranden att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Ulla Börjessons (S) yrkande 

att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 

Omröstning begärs 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition 

Ja-röst för bifall till Ulla Börjessons (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag 

Nej-röst för bifall till Per Krokströms (M) med fleras yrkande om oförändrad taxa.  
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Forts KF § 186 

 

Omröstningsresultat: 

 

14 ja-röster 

Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Ulla Börjesson (S), Peter Höög 

(S), Lars Karlsson (S), Eva-Lena Johansson (S), Rune Månsson (S), Håkan 

Ekman (S), Tommy Larsson (S), Edgardo Varas (S), Kent Carlsson (S), 

Urban Henriksson (S), Inger Bäcker (V) och Kerstin Fredriksson (S). 

 

14 nej - röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M),   

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion 

Pelli (C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg 

(C), Peter Johansson (KD), Karl Erik Segersax (KD), Jörgen Andersson 

(SD) och Patrik Rydström (SD) 

 

Med ordförandens utslagsröst beslutar kommunfullmäktige att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Norra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (NÄRF) har inkommit med förslag till taxor för 

2017 avseende sotning och brandskyddskontroll i Färgelanda kommun. Sotningen har två 

huvuduppdrag, dels att utföra lagstadgade brandskyddskontroller och dels att utföra 

rengöring i form av sotning gentemot hushåll i Färgelanda kommun. 

 

NÄRFs direktion beslutade att föreslå kommunfullmäktige att fastställa den nya taxan 

beräknad med en höjning om 2,5 % för år 2017 avseende Färgelanda Kommun. Taxan 

föreslås gälla från och med 2017-01-01.  

 

Beslutsunderlag 

 

Kommunledningens ekonomiavdelnings tjänsteskrivelse 2016-11-22. 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 118 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 261 

 

 

Skickas till 

NÄRF 

Ekonomichefen 

a.a. 
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KS § 187  Dnr 2016-783  

Taxor för Dalslands miljönämnds verksamheter 2017 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna direktionens förslag till taxor och avgifter för 

Dalslands miljönämnd för 2017. Taxan gäller fr.o.m. 2017-01-01 

 

Reservationer 

 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M) och Christina Svedberg (M) reserverar sig mot 

beslutet 

Peter Johansson (KD) och Karl Erik Segersax (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Jörgen Andersson (SD) och Patrik Rydström (SD) reserverar sig mot beslutet.  

 

Yrkanden 

 

Per Krokström (M), Patrik Rydström (SD) och Peter Johansson (KD) yrkar att taxorna 

behålls oförändrade på 2016 års nivå under 2017.  

 

Peter Höög (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning 

 

Kommunstyrelsen godkänner att Per Krokströms (M) med fleras yrkande och Peter Högs 

(S) yrkande ställs under proposition. Efter ställda propositioner finner ordföranden att 

kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Peter Högs(S) yrkande att bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Omröstning begärs 

 

Voteringsproposition 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsproposition 

Ja-röst för bifall till Peter Högs (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag 

Nej-röst för bifall till Per Krokströms (M) med fleras yrkande om oförändrad taxa.  
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Forts KF § 186 

 

Omröstningsresultat: 

 

19 ja-röster 

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion 

Pelli (C), Karin Snapp (C), Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Ulla 

Börjesson (S), Peter Höög (S), Lars Karlsson (S), Eva-Lena Johansson (S), 

Rune Månsson (S), Håkan Ekman (S), Tommy Larsson (S), Edgardo 

Varas (S), Kent Carlsson (S), Urban Henriksson (S), Inger Bäcker (V) och 

Kerstin Fredriksson (S). 

 

9 nej - röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M), Birgitta 

Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg (C), Peter Johansson (KD), Karl Erik 

Segersax (KD), Jörgen Andersson (SD) och Patrik Rydström (SD) 

 

Ärendebeskrivning 

 

Timavgiften (900 kr) i nämndens taxor har varit oförändrade sedan 2014, trots att 

kostnaderna ökat sedan dess. Den nationella miljöpolitiken är tydlig med att kostnaderna 

för tillsyn och prövning enligt miljöbalken så långt möjligt bör täckas genom avgifter. 

När det gäller kontroll enligt livsmedels-lagstiftningen så är full kostnadstäckning för 

livsmedelskontrollen ett direkt lagkrav. Länsstyrelsen har vid sin revision av Dalslands 

miljönämnd påpekat att nämndens kostnadstäckning för livsmedelskontrollen är alltför 

låg och nämnden bör vidta åtgärder.  

 

Förslag till taxor och avgifter för Dalslands Miljönämnd 2017 har inkommit. 

  

Beslutsunderlag 

 

Kommunlednings ekonomiavdelnings tjänsteskrivelse 2016-11-10 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 121 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 262 

 

 

 

Skickas till: 

Ekonomichefen 

Dalslandskommunernas kommunalförbund 

a.a. 
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KF § 188  Dnr 2016-808 

Ny VA-taxa för Färgelanda kommun 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar godkänna förslaget till ny VA-taxa innebärande dels att 

konstruktionen förändras dels att själva taxan förändras. Taxan gäller från 2017-01-01 

 

Yrkande 

 

Peter Johansson (KD), Per Krokström (M), Patrik Rydström (SD), Tobias Bernhardsson 

(C) och Peter Höög (S) yrkar bifall till förslaget. 

 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktige godkänner att yrkandet ställs under proposition. 

Efter ställs proposition finner ordföranden att kommunfullmäktige godkänner 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Ärendebeskrivning 

 

Vatten- och avloppsverksamheten i Sverige finansieras helt av anslutna kunder genom 

VA-taxan och får inte gå med vinst. VA-avgifterna beslutas av kommunfullmäktige och 

består av anläggnings- och brukningsavgifter.  

 

Kommunens VA-verksamhet står för sina egna kostnader för ledningar, reningsverk, 

vattenverk, investeringar och så vidare.  

 

Färgelanda Vatten AB antog i april 2016 en ny taxekonstruktion som den nu föreslagna 

taxan är utarbetad utifrån. De nyligen antagna verksamhetsområdena utgör grund för 

vilka områden som skall debiteras en VA-avgift. 

 

Beslutsunderlag 

 

Sektor samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 2016-11-16 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 134 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 269 

 

 

Skickas till: 

Dalslands miljökontor 

Västvatten AB 

Samhällsbyggnadschefen 

a.a. 
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KF § 189 

Sammanträdestider för kommunstyrelsen, kommunstyrelsens ledningsutskott och 

kommunfullmäktige 2017 och kungörelser av kommunfullmäktiges sammanträden 

(återremitterat ärende från kommunfullmäktige 2016-11-16, § 154) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna sammanträdesdagarna för 

kommunfullmäktige 2017 

 

Kommunfullmäktiges sammanträden ska kungöras i Dalslänningen och Bohusläningen.  

 

Information ska också lämnas på hemsidan. 

 

Sammanträdestiderna: 

 

KLU  Kommunstyrelse Kommunfullmäktige 

 

16/1  25/1  15/2 

20/2  1/3  22/3 

20/3  29/3  19/4 

18/4  3/5  17/5 

15/5  24/5  14/6 

28/8  6/9  20/9 

18/9  27/9  18/10 

23/10  1/11  22/11 

27/11  6/12 

 

Yrkande 

 

Peter Johansson (KD) Patrik Rydström (SD) yrkar bifall till förslaget till 

sammanträdesdagar för kommunfullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 110 

Kommunstyrelses protokoll 2016-11-30, § 266 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktiges presidium 

Kommunsekreteraren  

Webben 

Furåsen 

Fika-gänget 

 



                                                      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  39(45)

  

     2016-12-14 

 

 
Kommunfullmäktige  
________________________________________________________________________                       
  

 

Justering                                                            Utdragsbestyrkande 

 

 

KF § 190 

Fortsatt sammanträde 

 

Klockan närmar sig 23.00. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att sammanträdet ska fullföljas. 
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KF § 191  Dnr 2016-847 

Utökat investeringsbehov avseende genomförande av detaljplan för småindustri 

inom del av Dyrtorp 1:3  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för att ”man 

ska se över kalkylen i syfte att reducera kostnaderna”. 

 

Yrkanden 

 

Ulla Börjesson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att öka den totala 

investeringen. 

 

Tobias Bernhardsson (C) och Patrik Rydström (SD) yrkar att ärendet ska återremitteras 

till kommunstyrelsen för att man ska se över kalkylen i syfte att reducera kostnaderna. 

 

Under överläggningarna ajourneras sammanträdet en kort stund. 

 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktige godkänner att proposition först ställs på yrkandet om återremiss. 

Om kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag ställs proposition på Ulla 

Börjessons (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag att utöka 

investeringsramen. 

 

Efter ställs proposition finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 

avgöras senare (återremitteras) 

 

Omröstning begärs 

 

Voteringsproposition 

 

Ja- röst för att ärendet ska avgöras senare 

Nej- röst för att ärendet ska avgöras idag. 

 

Omröstningsresultat 

 

14 ja-röster 

Kenneth Carlsson (L), Håkan Gusteus (L), Ulla Börjesson (S), Peter Höög 

(S), Lars Karlsson (S), Eva-Lena Johansson (S), Rune Månsson (S), Håkan 

Ekman (S), Tommy Larsson (S), Edgardo Varas (S), Kent Carlsson (S), 

Urban Henriksson (S), Inger Bäcker (V) och Kerstin Fredriksson (S). 
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Forts KF § 191 

 

14 nej - röster 

Linda Jansson (M), Per Krokström (M), Christina Svedberg (M),   

Tobias Bernhardsson (C), Maino Svensson (C), Elisabeth Örn (C), Marion 

Pelli (C), Karin Snapp (C), Birgitta Mehamedi Örn (C), Ann Blomberg 

(C), Peter Johansson (KD), Karl Erik Segersax (KD), Jörgen Andersson 

(SD) och Patrik Rydström (SD) 

 

Fler än en tredjedel av de närvarande ledamöterna röstar för en återremiss 

vilket således är kommunfullmäktiges beslut. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Kommunfullmäktige har 2015-12-16 beslutat att ”kommunen ska svara för 

exploateringen av detaljplanen för Dyrtorps industriområde. Kommunen tillgängliggör 

marken och ombesörjer infrastruktur fram till området. Kommunen anlägger lokalgata 

inom området samt åtgärder inom VA enligt kalkyl.” 

 

Kostnadsberäkning 12,3 Mnkr. 

 

En ny kostnadsberäkning pekar mot en ökad kostnad. (vissa ökar medan andra minskar) 

och det ökade behovet beräknas till 750 tkr. 

 

Beslutsunderlag 

 

Sektor samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 2016-11-15 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 131 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 271 

 

 

 

 

 

Skickas till:  

Ekonomichefen 

Samhällsbyggnadschefen 

Plan- och byggchefen 

Kommunstyrelsen jan 2017 
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KF § 192  Dnr 2016-832 

Samverkansöverenskommelse och medborgarlöfte, mellan Färgelanda kommun och 

Polismyndigheten, lokalpolisområde västra Fyrbodal. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny samverkansöverenskommelse mellan 

Färgelanda kommun och Polismyndigheten, lokalpolisområde västra Fyrbodal för 

perioden 2017 -2019 samt medborgarlöfte för år 2017med trafiksäkerhet som prioriterat 

område. 

 

Ärendebeskrivning 

 

Polismyndigheten har tagit initiativ till att teckna samverkansöverenskommelser med 

Sveriges kommuner. 

Dessa ska bygga på en gemensam problembild och samarbetet mellan polis och kommun 

på en övergripande nivå. Syftet är att parterna gemensamt ska utveckla och stärka den 

verksamhet som berör båda parternas ansvarsområde. Målet är minskad brottslighet och 

en ökad trygghet i lokalsamhället.  

 

För att förstärka samverkan ytterligare och som ett led i arbetet med demokratifrågor 

kommer Färgelanda kommun och Polisområde Västra Fyrbodal även enas om ett eller 

flera årliga medborgarlöften.  

I medborgarlöftet beskrivs parternas roller i det kommande arbetet. I år prioriteras 

trafiksäkerhet. 

 

BRÅ - Brottsförebyggande rådet i Färgelanda kommun kommer löpande följa upp arbetet 

under avtalstiden. 

 

Beslutsunderlag 

 

Sektor samhällsbyggands tjänsteutlåtande 2016-11-07. 

Förslag till samverkansavtal 

Förslag till medborgarlöfte 

Ledningsutskottets protokoll 2016-11-21, § 132 

Kommunstyrelsens protokoll 2016-11-30 § 272 

 

 

 

Skickas till 

Säkerhetssamordnaren f v b till berörda. 
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KF § 193  Dnr 2016-862 

Avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige och som ledamot i 

Beredning 1 (Jane Glamér (L) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Kommunfullmäktiges presidium 

Beredningsledaren i Beredning 1 

Sekreteraren i Beredning 1 

Lönekontoret 

Förvaltningssekreterare för begäran om ny sammanräkning och notering i 

förtroendemannaregistret 
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KF § 194  Dnr 2016-862 

Fyllnadsval av ledamot i Beredning 1 (”Demokratiberedningen”) för resterande del av 

innevarande mandatperiod (efter Jane Glamér (L)) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Bernt Johansson (L) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till: 

Beredningsledaren i beredning 1 

Sekreteraren i Beredning 1 

Lönekontoret 

Förvaltningssekreterare för revidering i förtroendemannaregistret 
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KF § 195 

God Jul och Gott nytt år. 

 

Kommunfullmäktiges ordförande och vice ordförande tillönskar ledamöter ersättare, 

övriga närvarande och varandra en God Jul och Ett Gott Nytt År. 

 

Kommunfullmäktiges ordförande informerar om att kommunen tillsammans med 

styrelsen för Folke Stigens Stiftelse bjuder in till Nyårskaffe på Stigens Herrgård på 

nyårsdagen, 1 januari 2017 mellan kl. 15.00 och 18.00. Alla Hälsas välkomna.  

 

 

  

 


